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שעה: 

מזכירות החברה  

 שוחט, יו"ר הוועדה -אמילי לוי

 1 עמוד

 פרוטוקול 

, מרכז שדה ויער, נס הרים + זום   21/5ישיבת ועדת סביבה ומדע מס' 
 04/11/2021חמישי, כ"ט חשון תשפ"ב,  יום

 חברים:
 יו"ר הוועדה -שוחט -אמילי לוי  -סגנית יו"ר דירקטוריון 

עמי -(נכח/ה בזום); יעקב בכר (נכח/ה בזום); ליאור טרגן (נכח/ה בזום); שירה לב עו"ד אלישבע אנסבכר
 (נכח/ה בזום); בת שבע שוורץ (נכח/ה בזום) 

 חסרים:
 ברברה גולדשטיין 

 משתתפים:

נצר (נכח בזום); ד"ר דורון מרקל (נכח בזום); אורית סקוטלסקי (נכח  -הדר טויטו גולן; ליאורה כהן
בזום); ליאור גוסטמן פישר (נכח בזום); משה פרייזלר (נכח בזום); חבר דירקטוריון גדי פרל; ירון  

 צ'רקה (נכח בזום); אורן רובינסון

 סדר יום:

 .1 17/10/2021מיום   21/4אישור פרוטוקול מס 
 .2 2022אישור הצעת התקציב השוטף ליחידת המדען הראשי לשנת 

 .3 2022קביעת מסגרת ומדיניות תב"ר לשנת  –הצעת החלטה 
 .4 2022הצעת התקציב התב"ר ליחידת המדען הראשי לשנת 

 תמצית דיון והחלטות: 

 עיקרי הדיון:

 יו"ר הועדה אמילי לוי שוחט: -דברי פתיחה 
בשבוע הראשון נפגשו בגלזגו ראשי המדינות מכל העולם, בשבוע השני   -נושא פסגת האקלים בגלזגו 

יתקיימו מושבים ואירועי צד מקצועיים. לקק"ל ולמשרד להגנת הסביבה יהיה אירוע צד מקצועי  
 ישתתפו דרך הפלטפורמה הדיגיטלית.  בהשתתפות המדען הראשי והייערן הראשי, אשר הוחלט ש

כי החלטת המנכ"ל התקבלה לאחר הודעה כי בשל מגבלות הקורונה אירוע הצד יהיה   –דורון מסביר 
ללא קהל. דורון מדגיש כי המושב של קק"ל ישודר למסכים, נשתתף במושבים מקצועיים ונייצג את  

 קק"ל (אכן כך היה בפועל, ד.מ.) .
ון לעדכן על הפגישות עם חטיבת החינוך וגורמי המקצוע בנושא חינוך  יו"ר הועדה מבקשת מדור 

דורון מעדכן שהתקיימו ישיבות מגבשים תכנית לחינוך אקלימי וכן עובדים על  מסמך יעדי   –אקלימי 
 הקיימות של קק"ל. 

מקווה שנמצא תכנית משמעותית להסברה ושיתוף הציבור לקק"ל ערך גדול   -גב' אלישבע אנסבכר 
 ור הסביבה. בשימ

 .1 17/10/2021מיום  21/4אישור פרוטוקול מס 

 עיקרי הדיון:

. 17/10/2021מיום  4/21מצורף פרוטוקול ישיבת הועדה מס' 

 21080501/1החלטה מס' 

 .17/10/2021מיום  4/21הועדה מאשרת את פרוטוקול ישיבת הועדה מס' 

 הצבעה:
 אושר פה אחד
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 שוחט, יו"ר הוועדה -אמילי לוי
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 .2 2022אישור הצעת התקציב השוטף ליחידת המדען הראשי לשנת 
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

הצעת יו"ר הועדה לתקציב שוטף של יחידת המדען הראשי, על מחלקותיה השונות (מו"פ וקשרי  
אקדמיה, קיימות וסביבה, צפרות, שימושי מים וקרקע, המכון לחקר הציונות וההתיישבות) לשנת  

מלש"ח ולצידה הצעת המדען הראשי   12, מבוססת על מסגרת התקציב שאישרה הועדה של 2022
 מלש"ח למו"פ חקלאי סביבתי.  3מלש"ח ועוד  8.5גרת של  המבוססת על מס

 
  8.5מסביר את הצעת התקציב של המדען הראשי המאושרת ע"י המנכ"ל המסתכמת ל  -דורון מרקל 

מלש"ח. עוד הסביר שהמו"פ החקלאי מתוקצב במפ"ק, עם זאת, סוכם בישיבה עם היו"ר והמנכ"ל,   
 קרא "מו"פ לחקלאות מקיימת". מלש"ח, למו"פ חקלאי סביבתי שי 3שיתווספו 

 
מלש"ח. דורון   3גדי פרל מלין על כך שבהצעת המדען הראשי נוסף סעיף למו"פ חקלאי סביבתי בסך 

 מסביר שסעיף זה מופיע גם בהצעת יו"ר הועדה. 
 

מציין שתיקצוב המו"פ החקלאי במפ"ק צפוי להיות מתוגבר. מסכים שהנושא הסביבתי   -יעקב בכר 
 רש ושהמדען הראשי אכן צריך להיות הרפרנט המקצועי של חלק זה.בחקלאות אכן נד

 
יו"ר הועדה מציינת את התהליך, שלהערכתה יביא אנו לשינוי משמעותי בחשיבה הסביבתית של  

 הארגון. 
מלש"ח, ובהינתן הוספת סעיף למו"פ   12מציגה את הצעת התקציב של יו"ר הועדה המסתכמת ל 

 ש"ח.מל 15חקלאי סביבתי מסתכמת ל 
 

 - דורון מרקל 
מבקש להזכיר לועדה שהדרג המקצועי יכול להביא לועדה רק תקציב שאושר על ידי המנכ"ל. מברך על  

תוספת התקציב שיו"ר הוועדה מציעה ועם זאת ממליץ לבצע שינויים בשמות הסעיפים ובחלוקה  
 פנימית:

אזרחית לסעיף אחד שיקרא  מציע לאחד את סעיף מיזמים סביבתיים וסעיף קול קורא למיזמי חברה 
מיזמים סביבתיים כולל חברה אזרחית. זאת כדי לפשט, לדייק ולסייע במימוש התקציב. עוד מציע  

מסעיפי התקציב בהתאם לצרכים מקצועיים. מזכיר שכל   5%לאפשר גמישות למדען הראשי לשינוי 
 התקשרות צריכה להתבצע בהתאם לנהלי קק"ל 

 
כללי לא מרוצה מהדרך שבה קק"ל פועלת בנושאי סביבה ומציעה לתגבר  גדי פרל מציג שהוועדה באופן 

 את הפעילות. עם זאת, ברור שכל ביצוע חייב להיעשות על פי הכללים של קק"ל כאשר הועדה תקבע.  
 

נצר מתייחסת למסגרת התקציב ומבקשת להזכיר לועדה שהדירקטוריון אישר מסגרת  -ליאורה כהן
מלש"ח למו"פ חקלאי סביבתי), כל עוד הוועדה ממליצה על   3יון (ועוד מיל  8.5תקציב. למדען אושרו 

 תקציב גבוה יותר יש לקחת בחשבון שתקציב זה יחסר ביחידות אחרות. 
 

יעקב בכר משיב לליאורה שכיו"ר וועדת כספים הוא ער לבעיה, ולפיכך מתכוון להביא להרמת מסגרת  
ות. מעריך שהפער בין שתי ההצעות לגבי  התקציב השוטף לאחר שיצברו המספרים של כל היחיד

 התקציב השוטף של יח' המדען הראשי לא יהווה בעיה בהקשר זה. 
 

 אלישבע אנסבכר: 
•שואלת לגבי הסעיף של מיזמים סביבתיים ביערות קק"ל ומחוצה להם, האם הוא מחייב עבודה  

של לקיימות בהקשר של  פנימית בקק"ל. דורון מרקל משיב שלא מחייב ומביא דוגמא למיזם עם מרכז ה 
 אנרגיות מתחדשות ברשויות מקומיות.
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 שוחט, יו"ר הוועדה -אמילי לוי
 

   

 

  

   

 3 עמוד
 

•שואלת לגבי טביעת רגל אקולוגית של קק"ל ודורון מרקל מסביר שמדובר במידת ההשפעה האקולוגית  
של קק"ל במשרדים, ברכבים, בטיסות לחו"ל וכו'. מזכיר שוב את הכנת העבודה ליעדי הקיימות של  

 קק"ל שתטפל בנושא זה. 
 מלש"ח ראוי שהדברים שיהיו נפרדים. 3.5לדעתה מאחר ומדובר בתוספת של •מציינת ש

  
 

יו"ר הועדה מציינת שלדעתה הועדה נאבקת על הדבר הנכון לקק"ל וכל עם ישראל ומציעה  לועדה  
מלש"ח ולאפשר למדען הראשי לבצע   12של יחידת המדען הראשי בסך  2022לאשר את הצעתה לתקציב 

 הסטות בעת הצורך.  
 

 21080502/1החלטה מס' 
 

    

  12בסך של  2022הועדה מאשרת את הצעת יו"ר הועדה לתקציב השוטף ליחידת המדען הראשי לשנת 
בפירוט אשר הובא במסמך "הצעת יו"ר הועדה לתקציב שוטף של יחידת המדען הראשי על   מלש"ח

 מחלקותיה השונות". 
 

 

    
  

 
 הצבעה:

 אושר פה אחד
 

    

   

 .3 2022קביעת מסגרת ומדיניות תב"ר לשנת  –הצעת החלטה 
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

 .2022גדי פרל הציג את המסמך שנשלח לחברי הועדה לגבי קביעת מדיניות תב"ר 
  50יעמוד על  2022• הועדה ממליצה כי תקציב תב"ר הסביבה והקיימות (תחת המדען הראשי) לשנת 

 מלש"ח.
 • הועדה מגדירה את מדיניותה בתחום הסביבה ומשבר האקלים בשתי רמות: 

לית, התייעלות אנרגטית והתייעלות במשאבים, מעבר לשימוש  קידום כלכלה מעג –ברמה המהותית 
מוגבר באנרגיות מתחדשות בדגש על אנרגיה סולרית, צמצום פליטות גזי פחמן וקידום פעילות אשר יש  

 בה להביא לכדי חדשנות ופריצת דרך בכלל התחומים הנ"ל. 
רגון מוביל בתחומי הפיתוח  מיצובה של קק"ל כגוף סביבתי מוביל ודומיננטי וכא –ברמה הציבורית 

 הסביבתי והקיימות, הן פנימית והן כלפי החברה הישראלית.
ממליץ לועדה לאשר את הצעת המדיניות אשר להערכתו יביא לקידום אמיתי בנושא וגם למיצוב נכון  

 של קק"ל כגוף סביבתי. 
 

נכונים וטובים. מציע  הדברים ששמענו הם מהפכה חוצה מגזרים כל הכיוונים שגדי הציג  -ירון צ'רקה 
 כיוון נוסף לחבר את הציבור הישראלי לנושאים של טבע ואקולוגיה כולל תחום הצפרות. 

 
דורון מרקל מברך על הדברים ומבקש להדגיש שיש ליישם את המדיניות, אך ורק בהתאם לנהלי קק"ל.  

יע לועדה  במסמך יש מונחים שעלולים להתפרש כהנחיה מפורשת לביצוע ולדרך ההתקשרות. מצ
 להישאר בתחום הצעת מדיניות.

 
אורית סקוטלסקי מצטרפת לברכות ועם זאת מציינת את המחסור של ניהול שטחים פתוחים בהקשר  

של משבר האקלים. מזכירה שהאו"ם הכריז על עשור של שיקום מערכות אקולוגיות ומצפה שתהיה  
 התייחסות גם לנושא זה. 

 
 הועדה הכוללת תיקון בהתאם להערות שנשמעו.יו"ר הועדה מעלה להצבעה את החלטת 

  
 

 21080503/1החלטה מס' 
 

    

, ובהתווסף שלושת התנאים  2022הועדה מאשרת את מסמך מסגרת המדיניות תב״ר וסביבה וקיימות 
 הבאים:

יתווסף למשפט הראשון כי המימוש יהיה בין היתר לסעיפים הבאים, ויכלול גם חיבור   3. לסעיף 1
 קהילות יהודיות בארץ ובתפוצות לפעילות הסביבה, וייזום פעולות פיתוח מנהיגות והסברה בתחום זה.  

 א יתווסף קידום מערכות אקולוגיות.   2. לסעיף 2
 ״ל ובכפוף למדיניות קק״ל המאושרת.. כל הפעילות תתבצע בהתאם לנהלי קק3
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אמילי לוי-שוחט, יו"ר הוועד ה 
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 הצבעה:

 אושר פה אחד
 

    

 

 
  

   
 .4 2022הצעת התקציב התב"ר ליחידת המדען הראשי לשנת 

  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

 הנושא יידון בישיבת הועדה הבאה.  

 
  

 

   
  

      

 

 
 

   

      

 




